
SK0052/9/2007    
                                                 Protokół Nr IX/2007  
 
                                            z Sesji Rady Gminy Stare Pole  
                                            z dnia 30 października 2007 r. 
 
 
 
     1.  Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 

  2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 
  3.  Wybór Sekretarza Obrad.  
  4.  Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 
       - Przewodniczącego Rady Gminy,  
      - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
      - Przewodniczącego Komisji Oświaty 
     -  Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
      - Radnych,     
      - Wójta.       
  5.  Wolne wnioski i zapytania. 
  6.  Wystąpienia sołtysów. 

     7.  Podjęcie uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku 
        rolnego. 

     8.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  
       oraz wprowadzenia zwolnień na rok 2008. 

     9. Podjecie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
        transportowych na rok 2008. 
 10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

    11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, terminów  
          płatności, sposobu jej poboru oraz zwolnień. 
    12. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, od nieruchomości, leśnego i  
          opłaty od posiadania psów w drodze inkasa. 
    13. Przedstawienie opinii o kandydatach na ławników, 

       - głosowanie,  
       - podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników  

    14. Podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia o obowiązku przedłoŜenia oświadczenia  
           lustracyjnego przez Sekretarz Gminy. 
    15. Podjecie uchwały w sprawie powiadomienia o obowiązku przedłoŜenia oświadczenia  
          lustracyjnego przez Skarbnika Gminy. 
    16. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania  
          Problemów Społecznych gminy Stare Pole na lata 2007-2013. 
    17. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia środka trwałego. 
    18.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2007 r. 
    19.  Informacja na temat złoŜonych oświadczeń majątkowych. 
    20. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
    21. Komunikaty.  
    22.  Zatwierdzenie protokółu z poprzedniej Sesji Rady Gminy. 
    23.  Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  
 
AD.1. 
 
 IX  Sesję Rady Gminy o godz. 15.00 otworzył Przewodniczący Rady Gminy witając 
wszystkich radnych i zaproszonych gości.  
 
 



AD.2.  
 
Na podstawie listy obecności radnych biorących udział w Sesji stwierdził, Ŝe jest 
ona prawomocna do podejmowania uchwał.  
 
                               Ustawowy stan radnych  -  15  
                                Obecnych                       -  12 
                                Nieobecnych                   -   3 
 
Nieobecni radni to: Magdalena Roman, Krzysztof Piekart i Jarosław Szturmowski.  
 
AD.3. 
 
Na Sekretarza Obrad w wyniku jawnego głosowania wybrano Panią ElŜbietę Kołodziej, 
za jej kandydaturą głosowało 12 radnych.  
 
AD.4.  
 
W tym punkcie posiedzenia przybyła radna Magdalena Roman i stan radnych wynosi 13.  
 
 
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 
 
     - Przewodniczący Rady Gminy  
 
 - uczestniczył w dwóch Sesjach Rady Powiatu, 
 - opracował Ŝyczenia dla nauczycieli z okazji Dnia Edukacji Narodowej,  
 - opracował artykuł do biuletynu Urzędu Gminy, 
 - uczestniczył w spotkaniu z seniorami,  
 - uczestniczył w Zgromadzeniu Gmin Wiejskich w Warszawie,  
  - uczestniczył w spotkaniu z sołtysami 
 
  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
    
- uczestniczył w spotkaniu z sołtysami, 
- spotkał się z mieszkańcami gdzie głównym tematem spotkania była sprawa wypisywania  
   recept przez lekarzy tut. ośrodka,  
- zorganizował jedno posiedzenie komisji na której opiniowano stawki podatków i opłat  
  lokalnych. Tu zwrócił się do Wójta Gminy, aby w przyszłości przedstawiał propozycje  
  stawek podatków i opłat lokalnych zwiększone o procent inflacji. 
 
 
   - Przewodnicząca Komisji Oświaty 
 
- zorganizowała jedno posiedzenie komisji, na której omawiano stawki podatków i opłat 
   na 2008 rok,  
- uczestniczyła w organizacji imprez organizowanych przez Gminny Ośrodek Kultury i     
  Sportu tu zaapelowała do wszystkich obecnych na sesji, aby uczestniczyć w Ŝyciu ośrodka, 
 - przypomniała ,Ŝe rok 2008 ma być ustanowiony, jako  „ROK śUŁAW” zaproponowała  
   aby jako jedną z imprez obchodów ustanowić 3 edycję Dni Starego Pola. 
 
 
 
 



 
  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa 
 
 - w okresie międzysesyjnym zorganizowała 3 posiedzenia komisji na których  m.in    
   opiniowano kandydatów na ławników Sądu Rejonowego w Malborku, opiniowano stawki   
    podatków i opłat lokalnych na 2008 rok. przedłoŜone przez Wójta Gminy  
 
 Nikt z radnych nie złoŜy sprawozdania z pracy międzysesyjnej.  
 
 Do sprawozdania Wójta Gminy, które zostało przesłane radnym nie wniesiono Ŝadnych    
 uwag ani zapytań.  
 
 
AD.5.  
 
W wolnych wnioskach i zapytania głos zabrała radna Pani Beata Grzesik, która zwróciła się z 
pytaniem czy będzie naprawiona studzienka kanalizacyjna znajdująca się w pasie drogowym 
drogi prowadzącej do miejscowości Klecie?. 
Więcej pytań nie zgłoszono.  
 
W tym punkcie posiedzenia przybył radny Krzysztof Piekart stan radnych wynosi 14. 
 
AD.6. 
 
W wystąpieniach sołtysów nikt nie zabrał głosu. 
 
AD.7. 
 
 Uchwała Nr IX/66  /2007 w sprawie  obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku 
 rolnego została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 radnych.  
 Uchwała ta stanowi załącznik Nr 1 do protokółu. 
 
AD.8. 
 
Uchwała Nr IX/ 67 / 2007 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień na rok 2008 została podjęta jednogłośnie, za 
przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 2 do protokółu.  
 
 
AD.9. 
 
Uchwała Nr IX/ 68 /2007 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na rok 2008 została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 
radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do protokółu.  
 
AD.10. 
 
Uchwała Nr IX/ 69 /2007  w sprawie opłaty od posiadania psów została podjęta 
jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do 
protokółu.  
 
 
 
 



AD.11. 
 
Pani Łucja Surdy przedłoŜyła następującą informację Komisje Rady: Oświaty, Rolnictwa i 
Rewizyjna na posiedzeniach w dniach 16, 17 i 19 października 2007 r. wniosły o 
wprowadzenie stawek dziennych opłaty targowej w wysokości: 
    1. od sprzedaŜy z samochodu 5 zł. 
    2. od sprzedaŜy z ręki, kosza, skrzynki 2 zł. 
    3. od sprzedaŜy z zajętego stanowiska: 
        a) pod zadaszeniem 5 zł. 
        b) bez zadaszenia 3 zł. 
   4. do sprzedaŜy z pozostałych miejsc 3 zł. 
W zakresie zwolnień od opłaty targowej przyjęto wnioski najdalej idące od Komisji 
Rolnictwa i Komisji Oświaty tj. zaakceptowano propozycje Wójta w zakresie „zwolnienia od 
opłaty targowej sprzedaŜ dokonywaną w miejscach odbywających się imprez kulturalnych, 
sportowych oraz promujących gminę.”  
Komisja Rewizyjna wniosła inne zwolnienie. 
W zakresie wynagrodzenia inkasenta za pobór opłaty targowej – przyjęto wnioski najdalej 
idące od Komisji Oświaty i Rolnictwa tj. w wysokości 10% pobranych kwot ( zaakceptowano 
propozycje Wójta). 
Komisja Rewizyjna wniosła inną wartość wynagrodzenia. 
 
Do przedstawionej informacji odniósł się Pan Kazimierz Lipiec Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej. Potwierdził, Ŝe opinia jego komisji jest odmienna od pozostałych opinii. 
Analizował jak to robią w innych miastach. Wszędzie jest wprowadzona opłata 
Targowa. Jako komisja proponowaliśmy tylko zwolnić twórców ludowych, wystawiających 
swoje prace na targach.  Zupełnie nie widzę tu uzasadnienia aby nie brać opłaty od osób które 
tam prowadza handel albo punkty gastronomii. UwaŜam, Ŝe ta uchwała moŜe podzielić los 
uchwały w sprawie ustalenia opłatę za zajęcie pasa drogowego, najprawdopodobniej teŜ 
nigdy nie będzie ta uchwała realizowana.  
 
Do tej wypowiedzi ustosunkowała się Przewodnicząca Komisji Oświaty 
UwaŜa, Ŝe wprowadzając tą opłatę moŜemy wylać dziecko z kąpielą. Tą opłatę naleŜy  
wprowadzić. Natomiast  zwolnienia, które zaproponował Wójt są zasadne Pomorski Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego jest duŜym zakładem na naszym terenie, jest wizytówka gminy pewne 
rzeczy naleŜy odpuścić  dla tz. świętego spokoju. My równieŜ korzystamy z ich Ŝyczliwości 
nie egzekwują od nas opłat za wynajęcie sali, za transport itp.  
 
Następnie  Przewodnicząca Komisji Rolnictwa  stwierdziła, Ŝe zgadza się z wypowiedzią 
Przewodniczącej Komisji Oświaty. Potwierdza, Ŝe PODR nie pobiera od gminy  opłat za 
stanowisko  na targach. UwaŜa, Ŝe wprowadzając opłatę targową znajdą się ludzie którzy 
zrezygnują z udziału w tej imprezie.  
Więcej wystąpień w tym temacie nie było.  
 
Uchwała Nr IX/ 70 /2007 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, terminów  
płatności, sposobu jej poboru oraz zwolnień została przyjęta za przyjęciem głosowało 10 
radnych, przeciw było 4 radny. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 5 do protokółu.  
 
AD.12. 
 
Uchwała Nr IX/ 71 /2007  w sprawie poboru podatku rolnego, od nieruchomości, leśnego  
i opłaty od posiadania psów w drodze inkasa została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem 
głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 6 do protokółu. 
 
W tym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minutową przerwę.  



 
AD.13. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy kontynuował porządek posiedzenia. 
 
W imieniu Zespołu opiniującego kandydatów na ławników Sądu Rejonowego w Malborku 
opinię przedstawiła radna Pani ElŜbieta Kołodziej /opinia ta stanowi załącznik do protokółu/. 
Do przedstawionej opinii nikt nie wniósł uwag ani zapytań. W związku z tym, Ŝe wybory 
ławników przeprowadza się w głosowaniu tajnym dokonano wyboru komisji skrutacyjnej  w 
składzie: 
                               - Radna Beata Grzesik,  
                               - Radny Paweł Kurkowski  
                               - Radna Jadwiga Staniszewska 
 
W wyniku tajnego głosowania zgłoszeni kandydaci otrzymali następującą  ilość głosów: 
 
                               - Beata Szoska                         -   14  
                               - Feliksa Lucyna Rojewska     -   14 
                               - Marzena Anna Rybak Jarosz -   14 
                              -  Mariusz Pałka                        -   14 
 
 Protokół Komisji skrutacyjnej stanowi załącznik do protokółu.  
 
Uchwała Nr IX/ 72 /2007 w sprawie wyboru ławników stanowi załącznik Nr 7 do protokółu.  

 
 

AD.14. 
              
Uchwała Nr IX/ 73 /2007 w sprawie powiadomienia o obowiązku przedłoŜenia oświadczenia  
lustracyjnego przez Sekretarz Gminy została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 
14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 8 do protokółu. 
 
AD.15. 
 
Uchwała Nr IX/ 74/2007 w sprawie powiadomienia o obowiązku przedłoŜenia oświadczenia   
lustracyjnego przez Skarbnika Gminy  została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 
14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 9 do protokółu. 
 
AD.16. 
 
 Uchwała Nr IX/ 75 /2007  w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania  
 Problemów Społecznych gminy Stare Pole na lata 2007-2013 została podjęta jednogłośnie, 
 za przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 10 do protokółu.  
 
AD.17. 
 
Uchwała Nr IX/ 76 /2007 w sprawie zbycia środka trwałego została podjęta jednogłośnie, za 
przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 11 do protokółu. 
 
 
AD. 18. 
 
Zmiana budŜetu gminy na 2007 rok w tym punkcie Pani Skarbnik Gminy przedstawiła 
następującą informacj ę  dotyczącą  zmian w budŜecie i tak : 



 
1. Zwiększenia dochodów 
     - sprzedaŜ mienia – działki budowlane na osiedlu za Domem Nauczyciela – 72.000 zł.        
    - podatek od posiadania psów – 1.600 zł.      
    - odsetki – gospodarka mieszkaniowa – 800 zł.  
 
Razem zwiększenia dochodów – 74.400 zł.  
 
2. Zmiany w wydatkach 
      - wprowadzenie nowego wydatku inwestycyjnego – połoŜenie    
         nawierzchni asfaltowej na ul. Sienkiewicza w Starym Polu – 75.000 zł.  
      - zwiększenie wydatków inwestycyjnych na zadanie – budowa  
        kanalizacji sanitarnej w msc.Królewo (  zmiana dokumentacji  
        technicznej na budowę kanalizacji – przeprojektowanie trasy ) – o  
        kwotę 31.000 zł.  
      Razem zwiększenia wydatków – 106.000 zł.   
 
     - zmniejsza się wydatki na : 
        - wiata przystankowa w Kławkach – 1.730 zł.  
        - budowa kanalizacji sanitarnej w msc.Ząbrowo.Kraszewo,Parwark –  
          kwota 20.000 zł.  
        - gospodarka mieszkaniowa – usługi remontowe , róŜne opłaty i składki  
 
           – kwota 9.870 zł.  
        Razem zmniejszenia wydatków – 31.600 zł.  
 

Do przedstawionej przez Panią skarbnik informacji nie wniesiono Ŝadnych uwag ani zapytań. 
 
Uchwała Nr IX/77 /2007 w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2007 r. został podjęta 
jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 12 do 
protokółu. 
 
AD.19.  
 
Informacja na temat złoŜonych oświadczeń majątkowych. 
 
Informacje złoŜył Wójt Gminy:   
Zgodnie z art. 24h ust.12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym / 
przedkładam informację po dokonanej analizie oświadczeń majątkowych za rok 2006. 
Analizy dokonałem pod kątem informacji zawartych w pkt.1 do 3 w/w ustawy: 
- oświadczenie majątkowe złoŜyło 4 kierowników jednostek organizacyjnych w  
   ustawowym terminie 
- Sekretarz Gminy i Skarbnik Gminy swoje oświadczenia majątkowe złoŜyły w    
   ustawowym terminie. 
- Nie stwierdziłem nieprawidłowości w analizowanych oświadczeniach. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy złoŜył następującą informację: 
Analizy dokonałem pod kątem informacji zawartych w pkt. 1 do 3 ustawy o samorządzie 
gminnym: 
- wszyscy radni złoŜyli oświadczenia majątkowe w ustawowy terminie.  
  14 radnych złoŜyło je Przewodniczącemu Rady Gminy, natomiast Przewodniczący złoŜył je 
  Wojewodzie. 
- nieprawidłowości w analizowanych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono, w        



  związku z czym nie było potrzeby podejmowania działań zmierzających do ich usuwania.  
 
Następnie przedstawił pismo Wojewody Pomorskiego w sprawie analizy złoŜonych 
oświadczeń majątkowych. /pismo to stanowi załącznik do protokółu/. 
 
 
AD.20. 
 
Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
Na złoŜone przez radną Panią Beatę Grzesik zapytanie odpowiedzi udzielił Pan Zdzisław 
Mikulak, który odpowiedział, Ŝe jest umówiony z Sołtysem wsi Klecie na wizytę w celu  
ustalenia lokalizacji i właściciela przedmiotowej studni oraz funkcji jaką ta studnia ma 
spełniać.  
Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy odpowiedź jest wystarczająca, radna odpowiedziała,  
Ŝe tak.  
W tym punkcie głos zabrał Wójt Gminy, który odniósł się do sprawy ustalenia stawek 
podatków i opłat lokalnych. Przyznał rację Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, Ŝe wzrost 
stawek winien być tylko o procent inflacji.  
Ponadto Wójt Gminy poinformował, Ŝe przedsiębiorstwo MZK z Malborka złoŜyło wniosek 
o dofinansowanie kursów autobusu linii Nr 10 na 2008 r kwota jaką zaproponowali to  
55.120 zł wzrost do ubiegłego roku jest o 4% i nie musimy ogłaszać przetargu. Wiemy 
równieŜ, Ŝe Miejski Zakład Komunikacji z dniem 1 listopada wprowadzić podwyŜkę cen 
biletów. Nowa cena biletu do Starego Pola wyniesie 3,00 zł.  
Rozpoczęliśmy rozeznanie w celu pozyskania nowego przewoźnika o wynikach poinformuje 
radnych w późniejszym czasie.  
 
 
AD.21. 
 
W komunikatach jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy , który podziękował 
dyrekcji Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu za zorganizowanie Dnia Seniora. Impreza ta 
spotkała się z bardzo duŜym zainteresowaniem ze strony mieszkańców.  
Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował Ŝe w pomieszczeniach po Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej zostanie utworzona poradnia dla osób niepełnosprawnych. 
 
AD.22.  
 
Protokół z poprzedniej Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag, za przyjęciem głosowało 
14 radnych.  
 
 
 AD.22. 
 
Wobec wyczerpania się porządku posiedzenia o godz. 16.40 Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął IX Sesję Rady Gminy. 
 
 
Sekretarz Obrad                                                             Przewodniczący Rady Gminy 
ElŜbieta Kołodziej                                                                 Jan Pawlina 
                                              
                
 
Protokół sporządziła: G. Jankowska  

                                                                                                                                                     
 


